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Henvendelse vedr. buslinje 14 

Østerbro Lokaludvalg skal på det kraftigste opfordre til, 

at Movias oplæg om nedlæggelse af linje 14 som en del af 

sparekatalog, øjeblikkelig skrinlægges. 

 

Linje 14 er en livsnerve for mange beboere på Østerbro.   

I forbindelse med Busnet19 fik Østerbro, på linje med 

resten af København, reduceret busbetjeningen af bydelen. 

Ræsonnementet var dengang som nu, at for få brugte 

busserne, og at en stor af den kollektive trafik skulle 

flyttes til Metro. 

 

Linje 14 betjener Ryparken, hvor der ikke er metro, og der 

er langt at gå til nærmeste busstop (ca. 800 m.) eller s-

togstation (ca. 1,5 km.) (afstande målt fra linje 14s 

endestation i Ryparken). Der bor mange ældre borgere, som 

ikke har andre muligheder for at komme til bl.a. indkøb og 

bibliotek på centrale og indre Østerbro. Så på trods af de 

forholdsvis lave passagertal, er der tale om borgere, som 

ikke har et reelt alternativ.  

 

På samme måde er linje 14 den eneste buslinje der betjener 

handelsgaden i Nordre Frihavnsgade. 

 

Østerbro har i forvejen en meget høj parkeringsbelægning, 

så der er derfor ingen interesse i, at flere østerbroere 

anskaffer sig biler, hvis der ikke er busbetjening. 

 

Ser man desuden på besparelserne på linje 14, er den 

forholdsvis lille, og sammenholdt med den store ulempe for 

østerbroerne, vil det være fuldstændigt uansvarligt at 

nedlægge busruten. 
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